
Komisja Ochrony Środowiska  

Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

Protokół nr 6/21 

z dnia 9 czerwca 2021 r.  
od godz. 14:00 do godz. 15:04. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Dutkiewicz  
2. Tomasz Filipowski  
3. Hanna Iwaniuk  
4. Marcin Łabędzki  
5. Krzysztof Nowak  
6. Wojciech Rychlik  
7. Romuald Solarek  
8. Stanisław Szuster  

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał przewodniczący Komisji Stanisław Szuster. 
Stwierdził kworum. 

 
Punkt 2 

Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 
 
Proponowany porządek: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Raport o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok.    

6. Sprawozdanie finansowe Powiatu Zduńskowolskiego na dzień 31.12.2020 r.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok – FK.12/21.   

8. Informacja o stanie mienia komunalnego Powiatu Zduńskowolskiego. 

9. Informacja opisowa o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zduńskowolskiego za 



2020 rok. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania                                     

z wykonania budżetu powiatu za rok 2020 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji  

o stanie mienia komunalnego – FK.13/21.     

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2020 dla 

Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego – FK.14/21.  

12. Sprawy różne. 

13. Zakończenie posiedzenia Komisji.  

 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Krzysztof Nowak , Wojciech 
Rychlik , Stanisław Szuster  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Krzysztof Nowak , Wojciech 
Rychlik , Stanisław Szuster  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
Komisja przyjęła protokół z ostatniego posiedzenia Komisji.  

 
Punkt 4 

Raport o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok. 



Starosta przestawiła raport.  

Radny Krzysztof Nowak nawiązał do informacji zawartej w raporcie. Stwierdził, że                     

w kierunkach na które stawia powiat brakuje rolnictwa, które jest ważniejsze niż 

turystyka.  Nawiązał do dochodów majątkowych z tytułu przekształcenia użytkowania 

wieczystego. Zapytał jakie były wpływy z tego tytułu w roku 2020. Pani starosta 

wspomniała, że subwencja nie starcza na utrzymanie placówek. Rozmawiał z osobą z 

innego powiatu, gdzie otrzymał informację, że ta subwencja wystarcza na pokrycie 

kosztów.  Zapytał czy przejęcie Zespołu Szkół w Wojsławicach przez ministra wpłynie, 

że ta subwencja wystarczy.  

Starosta Hanna Iwaniuk odpowiedziała, że subwencja nie wystarcza, braki są spore. 

Podejmowane są działania, które nie byłyby podjęte gdyby nie było inaczej np.; 

zwiększanie liczby uczniów, czy pewnych ograniczeń w wydatkach szkół. Po to, by w 

ramach dochodów bieżących ten ubytek w subwencji - poprzez wydatek bieżący został 

zrekompensowany.  

Jeżeli chodzi o szkołę w Wojsławicach, rzeczywiście miała problemy. W wyniku 

zaistniałej sytuacji,  Zarząd zwrócił się do Ministerstwa z prośbą o rozpatrzenie takiej 

możliwości. Odpowiedź nie nadeszła.  Była inspekcja, która oceniała w jakim stanie 

jest szkoła. Jakie byłyby potrzebne nakłady. Szkoła bardzo się spodobała. Doszła 

jedynie informacja, że została wybrana szkoła w Sędziejowicach. Zarząd uznał, że 

brak odpowiedzi jest odpowiedzią negatywną. Zostały podjęte działania by zapewnić 

szkole dodatkowe dochody. 

Etatowy Członek Zarządu  Marcin Łabędzki poinformował, że w zakresie rolnictwa na 

dzień dzisiejszy powiat nie ma za dużych kompetencji.  Temat był wiele razy 

poruszany, wyjaśniany. Organizacje są wspierane na tyle ile pozwala prawo i na miarę 

możliwości powiatu. Powiat nawet nie jest informowany o posiedzeniach Izby 

Rolniczej, której Radny Nowak jest członkiem. Poza współpracą z organizacjami jak 

np. Wody Polskie czy Urzędem Marszałkowskim w zakresie przekazywania informacji 

oraz z Agencją Modernizacji i Restrukturyzacji Rolnictwa odbywa się również 

współpraca ze spółkami wodnymi.  

Przewodniczący Komisji Stanisław Szuster poinformował, że w raporcie są wykazane 

firmy, które obejmują powiat. Brakuje tam jednak zakładów z terenu gminy Zapolice i 



gminy Szadek. W gminie Szadek znaczące zakłady to Młyn Zbożowy oraz Gminna 

Spółdzielnia.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że jest to pominięcie za które przeprosiła. W 

przyszłym roku zostanie to uzupełnione.  

Przewodniczący Komisji Stanisław Szuster nawiązał do szkoły nr I im. Obrońców 

Westerplatte. Zapytał dlaczego w projekcie biorą udział jedynie uczniowie z technikum. 

Co z uczniami szkół zawodowych. Zapytał o wysokość dopłaty do oświaty w roku 

bieżącym.  

Starosta Hanna Iwaniuk jeżeli chodzi o braki, sytuacja jest na bieżąco analizowana. 

Obecnie będzie analizowana kwestia naboru do szkół. Da to wtedy prawdziwy obraz. 

Robione jest wszystko by te braki były jak najmniejsze. Liczy, że dwa miliony na 

wyrównanie braków wystarczy. Jeżeli chodzi o uczestnictwo w projekcie poprosiła o 

wypowiedź pana wicestarostę.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że niedobór w oświacie jest w całym 

kraju. Kwota niedoboru to kwota 1.700.000 zł. Zostały zapłacone wszystkie 

zobowiązania w oświacie z roku 2019 i zobowiązanie niewymagalne. Sytuacja uległa 

poprawie. W Zduńskiej Woli są także szkoły konkurencyjne np. ZDZ/ o Łódź. W 

szkołach tych nie obowiązuje karta nauczyciela. Odnośnie szkoły w Wojsławicach 

zdania są podzielone. W stosunku do subwencji się nie bilansuje. Zawody rolnicze nie 

są obecnie oblegane. Przedkłada się to liczbę dzieci i wysokość subwencji w oświacie. 

W Wojsławicach jest ponadto Dom Dziecka. Część zaplecza gospodarstwa rolniczego 

zostało przejęte na  bazę drogową Powiatowego Zarządu Dróg. Istotną rolę w swoim 

czasie odegrało Liceum Policyjne.   Sytuacja jest monitorowana na bieżące. Sytuacja 

jest całkiem przyzwoita. Odnośnie projektu w Zespole Szkół Zawodowych Nr 1 projekty 

z Unii Europejskiej kierowane są do konkretnej grupy młodzieży i tylko dana grupa 

mogła z niego skorzystać.  

Starosta Hanna Iwaniuk poprosiła panią skarbnik o przedstawienie informacji na temat 

kwoty uzyskanej z tytułu przekształcenia wieczystego użytkowania na własność.  

Skarbnik powiatu Beata Barton poinformowała, że na dzień dzisiejszy może podać 

kwotę ogólną: to 330.852,05 zł. 



Etatowy Członek Zarządu Marcin Łabędzki poinformował, że powiat nad spółką wodną 

prowadzi nadzór formalno-prawny. Na dzień dzisiejszy nie ma problemów jeżeli chodzi 

o działalność spółki wodnej w Szadku. Na terenie pozostałych gmin spółki zostały 

zlikwidowane.  

Komisja zapoznała się z raportem. Nie wniosła uwag.  

 
Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu 
Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok.  

 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu 
Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik , Stanisław 
Szuster  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Nowak  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Punkt 6 

Sprawozdanie finansowe Powiatu Zduńskowolskiego na dzień 31.12.2020 r. 
 

Starosta omówiła sprawozdanie finansowe.  

 
Komisja przyjęła sprawozdanie. Nie wniosła uwag.  
 
Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok – FK.12/21. 
 
 



Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok – FK.12/21.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik , Stanisław 
Szuster  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Nowak  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Punkt 8 

Informacja o stanie mienia komunalnego Powiatu Zduńskowolskiego. 
 

Starosta Hanna Iwaniuk omówiła projekt uchwały. 

 
Komisja przyjęła informację o stanie mienia komunalnego. Nie wniosła uwag. 

 
Punkt 9 

Informacja opisowa o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zduńskowolskiego za 
2020 rok. 
 

Starosta Hanna Iwaniuk omówiła informację o przebiegu wykonania budżetu.  

 
Komisja przyjęła informację opisową o przebiegu wykonania budżetu powiatu. Nie 
wniosła uwag.  

 
Punkt 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 
budżetu powiatu za rok 2020 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji o stanie mienia 
komunalnego – FK.13/21. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 



budżetu powiatu za rok 2020 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji o stanie mienia 
komunalnego – FK.13/21.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik , Stanisław 
Szuster  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Nowak  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Punkt 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2020 dla 
Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego – FK.14/21. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2020 dla 
Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego – FK.14/21..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik , Stanisław 
Szuster  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Nowak  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Punkt 12 

Sprawy różne. 
 

Spraw różnych nie zgłoszono.  
 
 
Punkt 13 



Zakończenie posiedzenia Komisji. 
 
Komisje zakończył przewodniczący Komisji Stanisław Szuster.  
 

  

Przewodniczący 
 

Stanisław Szuster  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
E. Szymczak 


